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ВЕЛИКИЯТ И БЕЗСМЪРТЕН ЛЕВСКИ 
Деница Борисова 10а 
 
Силният характер, несломимият дух и 
неизмеримата смелост на Левски го правят 
безсмъртен. Един от най-достойните синове на 
България не мисли за себе си, а за своя народ: 
“Ако печеля - печели цял народ. Ако загубя, губя 
само мене си“. С тези свои думи той напомня 
на всички за дълга, който имаме към 
отечеството си.  
Със своята саможертва, човещина и нравствена 
красота той остава завинаги в паметта на 

народа си. В сърцата ни живее споменът за него - Дякона, човекът с 
най-чистата душа. Да се пише за него никак не е лесно - той е пример 
за човешко съвършенство, баланс и равновесие.  
Аз се гордея, че съм родена в страната, родила този велик българин, 
благодарение на когото ние сме свободен народ. В представите на всеки 
българин Апостола е урок по родолюбие. У него пленява всичко: 
изключителната му принципност на организатор и водач, безграничната 
му обич към народа и безкрайната му отдаденост на делото. 
Моето училище носи името на Апостола - име, пред което се 
прекланяме. Заради своята скромност, справедливост и величие той 
става надежда на всички, жадуващи за свобода. Времето е запазило 
подвизите и героизма на Левски, но най вече се помнят голямата му 
човечност и саможертвата му в името на родното.  
Той остава най-чистата и последователна фигура с възрожденския си 
порив към свободата. Фигура, събрала в себе си величието на един народ 
и неговото страдание. Личност, превърнала се в неувяхващ пример за 
доблест и нравствена чистота. 
За мен Васил Левски е един от най-великите ни национални герои- 
пример за подражание и обект на възхищение. Личност, чиито стъпки 
трябва да следваме. 



 

МОЯТ ЛЕВСКИ 
Калоян Белчев - 10а 
 
Васил Левски е не само брилянтен стратег на революцията, чиито 
умения никой не може да оспори. Той е прекрасен и в друга светлина - в 
светлината на обикновен човек като вас и мен. 

Биографичните данни не са от значение за историята и затова са 
толкова оскъдни. Роден през 1837 година в семейството на Иван и Гина 
Кунчеви, той рано остава сирак - баща му, бояджията, умира през 
1851година и оставя майка и син сами да се грижат за себе си. 
Отговорността е огромна. 

 Васил не ходи на училище поради липсата на средства, което много го 
тормози. 

Но нито това, нито нещо друго му пречи да обрече себе си на народното 
дело, да се посвети на Отечеството и на идеята за свобода. 

Едва ли има българин, който да не е чувал за Левски: как в студ и жега 
обикаля села и градове, за да пропагандира революцията. Той дава сили 
на тези, които не вярват, че можем да се освободим сами. Така ден след  
ден неговият пример помага на поробения народ да се събуди. 

Саможертвата на Левски е изключителна, защото е в името на 
великото дело - освобождението на поробената ни родина. Той се отказва 
от всичко лично и свято за всеки човек - дом и семейно щастие. 

Левски се бори за чиста и свята република, която днес трябва да пазим, 
както пазим името българин. Свободата на България е смисълът на 
неговия живот, а историята не познава по-чиста и свята личност от 
него. 

Нека помним името и делото му, за да можем да се наречем българи, 
патриоти и родолюбци. Нека Левски бъде пример във всеки миг от 
ежедневието ни, защото то не търпи измами и лъжи, не толерира 
апатичните и безразличните.  

На такива уроци ни учи Левски и ако не можем да бъдем като него, 
нека поне помним и тачим заветите му. 

 



 
КАКВО Е ЗА МЕН ЛЕВСКИ 
Радослав Филев - 10а 
 
Васил Левски - 
Апостола на свободата. 
За него могат да се 
кажат много неща, но е 
трудно да се опише с 
думи. 

Васил Левски - името 
му е синоним на свобода 
и мъжество, на силен 
характер, смелост и 
храброст, на буден ум и 
несломим дух. 

Васил Левски е роден в 
обикновено семейство - 
като всички останали. 
Не е учил в по-хубаво 
училище от другите, но винаги е бил различен.  

И днес трябва да има хора като Левски, които да будят народа и да го 
водят към по-светло и по-добро бъдеще. Хора, които да превръщат света, 
в който живеем, в едно по-добро място. 

Васил Левски е пример за нас със своята борбеност към живота, със 
своето желание и хъс за успех на делото. Имаме нужда от него, защото 
ние сме хора, избрали материалното, без усет за висините на духа, без 
чувство за принадлежност към родината. Липсата на идеали води до 
бездуховност, а бездуховността  - до разруха. Не е дадено на всеки да 
въстава, да бъде революционер, но е дадено на всеки да милее за родината 
си, за бащиния си дом.  

Именно такива личности като Левски са направили възможно днес ние 
да живеем в свободна земя и да бъдем свободни граждани на своята 
родина България! 

 
 


